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Justerande  Utdragsbestyrkande

Plats och tid Digitalt möte via Teams 
2020-02-15, kl. 09.30-12.00 

Deltagare Göran Andersson , (C) ordförande 
Jan Karlsson, (S), 1 v ordförande 
Stefan Nyström, (M), socialnämnden 
Pia Kotzan, PRO Emmaboda 
Ingrid Norman, PRO Emmaboda 
Kerstin Gullander, PRO Lindås 
Gösta Karlman, PRO Vissefjärda 
Kerstin Lind, PRO Vissefjärda 
Håkan Persson, SPF 
Ingrid Jensen, SPF 
Ros-Marie Jonasson, SPF 
Stig-Ove Andersson, Demensanhörigföreningen 

Tjänstemän Lena Limslätt-Petersson, nämndsekreterare 
Michael Börjesson, socialchef  
Johanna Hansson, enhetschef Emmaboda Södra och Lindås serviceområden 
Linda Fransson, enhetschef Långasjö serviceområde 

Paragraf 6–13 – Gemensamt möte med kommunala tillgänglighetsrådet. 

Utses att justera Ingrid Jensen (SPF) 

Plats och tid Plats, Socialkontoret Emmaboda, 2021-02-18 kl. 08:00 

Underskrifter 
sekreterare Paragrafer 1 – 15 

Lena Limslätt-Petersson 

ordförande 
Göran Andersson 

justerare KPR 
Ingrid Jensen 
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III Godkännande av dagordningen 

§ 1 Föregående protokoll
§ 2 Lediga särskilda boenden/Ansökningar
§ 3 Demensteamet informerar
§ 4 Vad hände med LOV-utredningen
§ 5 Hur når man ut med information gällande Covid-19 vaccinationer till

personer över 70 år och som inte har dator eller mobiltelefon 
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§ 7 Teknik- och fritidsnämnden informerar
§ 8 Kommunstyrelsen informerar
§ 9 Avgifter – Äldreomsorg och funktionsstöd
§ 10 Strävaområdet - Information
§ 11 Krisledningsnämnden
§ 12 Vilka är de viktigaste gemensamma frågorna för kommunala

pensionärsrådet och tillgänglighetsrådet? 
§ 13 Hur kan vi som brukarråd visa att vi finns?
§ 14 Övrigt
§ 15 Mötets avslutande
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Justerande  Utdragsbestyrkande

§ I
Mötets öppnande
Ordförande inleder med att hälsa alla välkomna och förklarar dagens möte öppnat.

§ II
Val av justerare
Kommunala pensionärsrådet väljer Ingrid Jensen till att justera dagens protokoll.

§ III
Godkännande av dagordningen
Dagordningen godkänns.
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§ 1

Föregående protokoll 

KPR 2020-09-14 § 8  
Socialförvaltningen i Emmaboda kommun har valt att inte införa biståndsbedömt 
trygghetsboende. 
Förtydligande: Det är socialnämnden i Emmaboda kommun som valt att inte införa 
biståndsbedömt trygghetsboende. 
Det är Emmaboda Bostads AB (EBA) som ansvarar för trygghetslägenheterna. 
Vid intresse av trygghetslägenhet får man ställa sig i kö via EBA. 

I Emmaboda kommun är det inte boendeformen som avgör vilka insatser man 
får utan det är den enskildes behov som styr. 

I dagsläget är det många lediga särskilda boenden i kommunen, 
vecka 6 var det 17 lediga lägenheter, var god se § 2 

Särskilt boende är en insats som regleras utifrån Socialtjänstlagen (SoL).  
Det görs alltid en individuell prövning av den enskildes behov innan beslut tas, vilket 
innebär att de personer som flyttar till ett särskilt boende har olika sorters behov. När 
utredningen om särskilt boende görs är det den enskildes situation vid 
ansökningstillfället som beaktas. Det är när behoven inte längre kan tillgodoses i den 
egna bostaden som ansökan om särskilt boende beviljas. 
Broschyren Särskilt boende finns på hemsidan, var god se broschyren via länken            
Särskilt boende eller hämta den i besökscentret på Emmaboda kommunhus 
____ 

https://www.emmaboda.se/download/18.16a7905f1773f8f34f3d3b0/1613472167903/S%C3%A4rskilt%20boende%20i%20Emmaboda%20kommun.pdf
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§ 2

Lediga särskilda boenden/Ansökningar 

Lediga lägenheter v 6 
SÄBO Antal lediga SÄBO 
Vissefjärda 1 
Algutsboda 8 
Långasjö 1 
Esplanaden 2 
Bjurbäcksgatan 46 5 
Totalt 17 

Bifall/Avslag särskilt boende 2020-09-01 – 2020-12-31 

Ansökningar  10 
Bifall  11  (två ansökningar av dessa inkom innan 2020-09-01) 
Avslag 0 
Återtagen ansökan 1 
____ 
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§ 3

Demensteamet information 
Annorlunda nu på grund av Coronaläget då man under 2020 inte kunnat ha 
anhörigträffar där demensteamet kan informera om vad kommunen kan hjälpa den 
enskilde och dess anhöriga med. Det är därför viktigt att få till en tidig kontakt. 

Demensteamet består idag av 6 medlemmar, 2 enhetschefer, demenssjuksköterska  
och 3 omsorgsassistenter/omsorgshandledare/Silviasyster. Demensteamet träffas ca 
varannan månad. Demensteamets huvuduppdrag är att hålla sig informerade om vad 
som händer inom området, samverka med Region i Kalmar Län, informera och 
handleda personal. 

De som utreder demenssjukdom/kognitiv svikt är Region Kalmar Län genom 
Hälsocentralen i Emmaboda och i samverkan med socialförvaltningen. 
Målet är att kommunen ska få tidig kännedom om personer med behov av stöd och på 
den vägen kunna ge stöd på ett tidigt stadium. 

Ett uppdrag demensteamet har är att ge stöd och handledning till personal som arbetar 
med personer med demenssjukdom, vilka kan hamna i komplexa svåra situationer. 
Omsorgshandledarna är de som ger stöd och råd till arbetsgrupperna. Enhetscheferna 
får till sig förfrågan om att behov av handledning finns vilket sedan beslutas i 
demensteamet vem/vilka av omsorgshandledarna som kan ge bäst stöd i det ärendet.  

I samverkan med regionen ska utbildningar i form av anhörigträffar hållas, där 
kunskap kring demenssjukdomar, kommunens insatser och bemötande är viktigt 
innehåll.  

Stig-Ove Andersson, demensanhörigföreningen och demensteamet har ett gott 
samarbete och demensanhörigföreningen har ett stort förtroende för teamet. 

Samverkan med Region Kalmar Län – har det blivit bättre, fungerar det i dag? 
Samverkan har blivit mycket bättre och fungerar bra i nuläget.  

Nu i pandemin så är trycket hårt på omsorgshandläggarna då anhöriga behöver få 
information och kunskap i hur man ska stötta och bemöta sina anhöriga med 
demenssjukdom.  

För personer med demenssjukdom i ordinärt boende är det hälsocentralens demens- 
sjuksköterska som är ansvarig. 
För personer med demenssjukdom i särskilt boende är det kommunens demens-
sjuksköterska som är ansvarig. 
Demensteamet är en resurs för personalen och anhöriga.  

Det finns i dagsläget en omsorgsassistent som är utbildad Silviasyster vilken är 
specialinriktad mot demenssjukdom och bemötande, en mycket viktig resurs.  
____ 
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§ 4

Vad hände med LOV-utredningen 
Socialnämnden översände 2013-03-27 protokollsutdrag innehållande beslut 2013-03-
20 § 32 samt Utredningen om möjligheter och förutsättningar vid ett eventuellt 
införande av valfrihetssystemet LOV i hemtjänsten. 
Ärendet togs upp vid kommunstyrelseberedningen 2013-04-23 som valde att inte ta 
upp ärendet till kommunstyrelsen utan återsända och återkoppla direkt till 
socialnämnden.  
Kommunstyrelsen återsände och återkopplande ärendet till socialnämnden eftersom 
kommunstyrelseberedningen anser det som svårt för kommunstyrelsen att behandla 
ärendet utifrån socialnämndens beslut 2013-03-20, § 32. Socialnämnden får själva 
välja om de vill återkomma med förtydligande. 
Vid eftersök i socialnämndens diarium 2021-02-09, så har inte någon återkoppling 
med anledning av socialnämndens beslut ovan inkommit. Dåvarande socialchef 
informerades om ärendets behandling vid kommunstyrelsens beredning 2013-04-23. 
Intresse finns av demografiuppgifter i LOV-utredningen. 
____ 
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§ 5

Hur når man ut med information gällande Covid-19 vaccinationer till personer 
över 70 år och som inte har dator eller mobiltelefon 

Ann-Britt Christensen, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) svarar: 
Personer som bor på särskilda boenden, har insatser från hemtjänst och/eller  
hemsjukvård har blivit tillfrågade om de vill ha vaccination och vederbörande 
enhetschef eller sjuksköterska kommer att informera dessa personer om var och 
när hon eller han ska få sin vaccineringsspruta. 

Ann-Britt Christensen har haft kontakt med Region Kalmar län som svarat:  
”I vecka 7 planerar regionen att skicka ut ett brev till alla över 80 år och erbjuda 
vaccination mot covid-19 samt hur man bokar tid antingen via 1177 eller telefon. 
Sedan kommer nästa åldersgrupp att få brev hem för att boka tid. De äldsta ska få 
vaccin först.” 
____ 
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§ 6

Socialförvaltningen/Socialnämnden informerar 
Stefan Nyström, ordförande socialnämnden 

• Under hösten 2020 reviderades socialnämndens socialtjänstplan samt beslutade
man om socialförvaltningens mål 2020-2032

• Vuxenenheten, försörjningsstöd och integration inom individ- och
familjeomsorgen har flyttat till Tulpanen (gamla folktandvården). Barn och
familj blir kvar i de gamla lokalerna

• Vid socialnämndens möte 2021-02-24 kommer man att besluta om
internbudgeten för 2021

Michael Börjesson, socialchef: 
• Under våren så kommer socialförvaltningen att arbeta med att gå igenom

socialtjänstplanen så att all personal har en god kännedom om denna.
• Emmabodaprocessen – Arbete och sysselsättning istället för försörjningsstöd –

Ett projekt tillsammans med Möjligheternas hus, Bildning och arbets-
förmedlingen

• Familjecentralen – Fungerar mycket bra trots pandemin, man har haft digitala
möten med både barn och föräldrar.

• Små arbetsgrupper inom omsorgen har varit en fördel under pandemin.
Ett boende har varit drabbat av Covid-19 men man kunde begränsa smittan.

• 17 lediga särskilda boenden vecka 6 – Pandemin kan ha bidragit till att det är
så många just nu.

____ 
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§ 7

Teknik- och fritidsnämnden informerar 
Annika Karlsson ledamot i teknik och fritidsnämnden: 

• Parkeringen vid Hälsocentralen är färdig – Räcken uppsatta vid trapporna
• För att komma tillrätta med alla felparkerade bilar i centralorten har kommunen

anlitat parkeringsvakter från Securitas
• El-elljusspår kring ER-sjön är på gång.
• Upphandling av drift – Bowlingverksamheten och restaurangen. En grann-

kommun kommer vara behjälplig med upphandlingen.

____ 
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§ 8

Kommunstyrelsen informerar 
2021-01-12  

• Sotningsindex och taxor.
• Socialnämndens taxor
• Omvandling av investeringsbidrag till driftbidrag – Enskilda vägar
• Remissvar – Inriktningsunderlag inför transportinfrastrukturplanering för

perioden 2022-2033 och 2022-2037
2021-02-09 

• Ny kommunstyrelselokal
• Renovering av kommunhusets cafeteria inklusive uteplats

Tillgänglighetsrådet poängterar vikten av att vara med och ha synpunkter på 
kommunstyrelselokalens utformning utifrån tillgänglighet för personer med 
funktionsvariationer.  

Aina Nilsson FUB: 
Ska Mikaelsgården ska vara möteslokal för kommunfullmäktige – Inget svar finns att 
presentera vid rådsmötet om hur arbetet fortskrider med detta. 

Stig-Ove Andersson Demensanhörigföreningen:  
Socialnämnden har fått 2,3 miljoner till äldreomsorgslyftet. 
9 personer började vård och omsorgsprogrammet hösten 2020 och 3 personer började 
nu i januari 2021. Dessa 12 personer ska sedan erbjudas tillsvidareanställning inom 
äldreomsorgen. 
Ett tillägg på 2 miljoner kronor kommer att betalas ut och dessa kan användas till 
kompetenshöjning för redan befintlig personal, både omsorgsassistenter och chefer.  

Riktade medel till Äldreomsorgen på ca 4,9 mkr 
• Resursförstärkning på enheter där det är en ökad vårdtyngd.
• Bibehålla verksamheter som inte är lagstadgade så som allaktivitetshusen.
• Behålla den höga kontinuiteten inom äldreomsorgen.
• Kvalitetsombud
• Heltidsresan – Möjlighet att arbeta heltid
• Allmän kompetensutveckling

Emma Samverkan – Samverkan kring kommunens trygghetsfrågor.  
I Emma Samverkan ingår kommunens förvaltningar, säkerhetssamordnare, 
folkhälsosamordnare och polisen. Man träffas en gång i veckan. 
____ 
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§ 9

Avgifter äldreomsorg och funktionsstöd 
Höjning av avgifterna skulle ha gjorts 2019 inför 2020. Men eftersom både Region 
Kalmar Län och kommunen hade skattehöjningar så valde nämnden att inte höja 
avgifterna. 
Inför 2021 lade förvaltningens ekonom fram förslag om att avgifterna skulle utgå från 
PBB (Prisbasbeloppet) 
Detta innebär att man får små justeringar årsvis istället för stora justeringar mer sällan. 
Avgifter som förvaltningen föreslår ska beräknas från prisbasbeloppet är de avgifter 
som inte beräknas från maxtaxan.  
Maxtaxa innebär att det finns ett tak på det pris som får tas ut för en viss avgiftsbelagd 
offentlig tjänst där taxans storlek varierar med inkomsten. 
Stig-Ove Andersson påminner om att råden vill ha information om avgiftshöjningar 
innan beslut tas och socialnämndens ordförande lovar att det ska råden få. 
____ 
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§ 10

Strävaområdet - Information 
Eva Regin-Johnston informerar om arbetet med Strävaområdet.  
Strävaområdet används flitigt. Nu när det är vinter och mycket snö så är det många 
som åker pulka och grillplatsen används flitigt. Många vandrar också på de röjda 
vandringslederna. Kommunen har fått 296 000 kronor för genomförandet av 
Friluftslivets år 2021 och tekniska förvaltningen har bidragit med 200 000 kronor. 
Dessa 490 000 kronor kommer att användas specifikt till anpassade promenadstigar, 
vattenpassager, utveckla stigcykling och skyltar i området. 
Sträva Emmaboda Aktivitetsområde Facebooksida, här kan man följa utvecklingen.  
Kommunen har också Facebooksidan Luften är fri. 2021 är friluftslivets år och är ett 
projekt som leds av Svenskt Friluftsliv tillsammans med Naturvårdsverket och syftar 
till att få fler människor att prova friluftsliv och långsiktigt fortsätta samt öka 
medvetenheten om friluftslivets värden och allemansrätten. 
____ 

https://www.facebook.com/strava.aktivitetsomrade/
https://www.facebook.com/emmabodakommun/posts/3651553108254590
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§ 11

Krisledningsnämnden 
Vid en kris övergår kommunstyrelsens arbetsutskott till att vara krisledningsnämnd.  
Krisledningsnämnden fattar beslut enligt Folkhälsomyndighetens rekommendationer 
och samverkar med Länsstyrelsen, Region Kalmar Län och andra myndigheter i 
regionen. 
____ 
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§ 12

Vilka är de viktigaste gemensamma frågorna för kommunala pensionärsrådet 
och tillgänglighetsrådet 
Ordförande i tillgänglighetsrådet uppmanar både tillgänglighetsrådet och 
pensionärsrådet ledamöter att fundera över detta inför nästa rådsmöte 2021-05-17. 
____ 
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§ 13

Hur kan vi som kommunala pensionärsrådet och tillgänglighetsrådet visa att  
vi finns? 
Ordförande i tillgänglighetsrådet uppmanar både tillgänglighetsrådet och 
pensionärsrådet ledamöter att fundera över detta inför nästa rådsmöte 2021-05-17. 
____ 
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§ 14

Övrigt 
Information till medborgare  
Förslag framkom under mötet att Emmaboda Tidning är en bra informationskälla så att 
informationen når alla. 
Ulla Gustafsson PRO informerar om att alla inte får tidningen då den lämnas ut av 
tidningsbuden och de kör inte ut överallt på landsbygden i kommunen 
Michael Börjesson, socialchef – Viktigt att se över vilka kanaler som ska användas 
beroende på vilka man ska nå ut med information till. Kommunen har en 
informationsavdelning som kan hjälpa till med detta. 
____ 

Det skrivs mycket om att äldreomsorgen generellt sett i landet är dålig. Kommunala 
pensionärsrådet menar att så är inte fallet i Emmaboda kommun utan kommunen har 
en mycket bra äldreomsorg. Ros-Marie Jonasson SPF berömmer 
omsorgsassistenternas arbete och att Emmaboda-modellen är mycket bra. PRO i 
Kalmar län önskar få information hur man arbetar utifrån. 
____ 

Läkarmedverkan i äldreomsorgen är ett nationellt förslag om att kommuner ska 
anställa läkare i framtiden. Förslaget är i nuläget inte remitterat till kommunerna varför 
denna fråga inte har diskuterats i förvaltningen eller i nämnden. Man får avvakta 
eventuell remiss och utifrån denna ta upp ärendet. 
____ 

Förslag på eventuella teman vid kommande möten 
Äldreomsorgslag – Regeringskansliet har gett utredare i uppgift att föreslå en 
äldreomsorgslag där syftet är att långsiktigt stärka förutsättningarna för äldreomsorgen 
samt tydliggöra dess uppdrag och innehåll. 

Nära vård – Överenskommelse mellan SKR och staten om en god och nära vård 2021 
– Hur påverkar det Emmaboda kommun
____

§ 15
Mötets avslutande
Ordförande förklarar dagens möte avslutat

Nästa ordinarie möte äger rum 2021-05-17, kl. 09.30-12.30. 
____ 
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